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P R O T O K Ó Ł  NR XXIV 

RADY MIEJSKIEJ W DOBIEGNIEWIE 

czas trwania od 12
00

 do 13
15

 

sala nr 5 Urzędu Miejskiego w Dobiegniewie 

z dnia 27 października 2016 roku  

 

W obradach udział wzięli radni /lista obecności stanowi załącznik do niniejszego protokołu/. 

 

Ponadto w obradach udział wzięli sołtysi oraz goście /lista obecności stanowi załącznik  

do niniejszego protokołu/. 

 

Ad.1.  

Otwarcia XXIV sesji i powitania Burmistrza, Zastępcę Burmistrza, Sekretarza Gminy, 

Skarbnika Gminy, Panią Prezes PUK „Komunalni”, radnych, sołtysów, Przewodniczącego 

Zarządu Osiedla oraz kierowników jednostek podległych dokonał Marek Kowalczyk 

Przewodniczący Rady Miejskiej. Stwierdził według listy obecności, że na stan 15 radnych 

obecnych było 12, a zatem podejmowane uchwały są prawomocne. Spóźnili się radni Dariusz 

Majowicz i Władysław Wlaźlik. 

Ad.2.  

Porządek obrad:  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XXI sesji nadzwyczajnej Rady Miejskiej. 

4. Odczytanie protokołu pokontrolnego Komisji Rewizyjnej. 

5. Informacja o działalności burmistrza między sesjami. 

6. Wnioski i zapytania. 

7. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za poprzedni rok szkolny. 

8. Stan dróg gminnych i powiatowych – remonty w roku 2016 oraz plan na rok 2017. 

9. Analiza oświadczeń majątkowych. 

10. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) nadania statutu Zespołowi Ekonomiczno-Administracyjnemu Oświaty  

w Dobiegniewie, 

b) zapewnienia przez Zespół Ekonomiczno-Administracyjny Oświaty wspólnej obsługi 

placówek oświatowych funkcjonujących na terenie gminy Dobiegniew, 

c) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości, 
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d) określenia wzorów formularzy obowiązujących w zakresie podatku od nieruchomości, 

podatku rolnego oraz podatku leśnego, 

e) zmiany uchwały budżetowej gminy na 2016 rok. 

11. Odpowiedzi na wnioski i zapytania. 

12. Komunikaty. 

13. Zakończenie sesji. 

W głosowaniu udział wzięło 12 radnych. 

Rada porządek obrad przyjęła jednomyślnie: za głosowało 12 radnych, przeciw 0 radnych, 

wstrzymało się 0 radnych. 

 

Ad.3. Pan Marek Kowalczyk Przewodniczący Rady wnioskował o przyjęcie protokołu  

z XXI sesji. W głosowaniu udział wzięło 12 radnych. Rada protokół przyjęła jednomyślnie: 

za głosowało 12 radnych, przeciw 0 radnych, wstrzymało się 0 radnych. 

 

Ad.4. Pan Jerzy Biel Zastępca Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej odczytał protokół 

pokontrolny z dnia 24 października 2016 roku, który stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu.  

Ad.5. Informacja Burmistrza między sesjami. 

Leszek Waloch Burmistrz - w okresie między sesjami to jest od 14 października do  

27 października wspólnie z administracją Urzędu rozpoczęliśmy planowanie budżetu na  

2017 rok. Wydatki wynoszą ok. 26 milionów zł, ze spłatą kredytów i pożyczek 27,5 miliona 

zł. Spotkam się jeszcze z radnymi i będziemy analizować każdą pozycję. Chciałbym też 

usłyszeć z Państwa strony propozycje, co ewentualnie chcielibyście wprowadzić do budżetu. 

Proszę również o to Kierowników wszystkich jednostek podległych Burmistrzowi. 

 24.10 – odbyła się Komisja Rewizyjna. 

 25.10 – odbyła się Komisja Finansowo-Gospodarcza. 

 26.10 – w Urzędzie Miejskim spotkałem się z Prezydentem Gorzowa Wielkopolskiego 

w sprawie SGO5. Propozycja Zarządu Regionu jest taka, żeby województwo podzielić na 

cztery podregiony i przypisać je do regionalnych instalacji śmieciowych. W tym projekcie 

Zarządu Regionu nadal jesteśmy przypisani do ZUO Chróścik w Gorzowie Wlkp. To jeszcze 

ma trafić pod obrady sejmiku. Niezależnie od tego z ZUO Chróścik prowadzimy rozmowy. 

Jedna z ich propozycji jest taka, że będą zabierać śmieci z naszego punktu przeładunkowego 

w Dobiegniewie do ZUO Chróścik we własnym zakresie. Szacujemy, że od 150-200 tys. zł. 

obniży nam to koszty. Rozważaliśmy również, aby od 01 stycznia przejść na 3 krotny odbiór 

śmieci, a nie 4 krotny, jak to jest dotychczas. Brał udział w tym spotkaniu Tonsmeier,  
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ma on podpisany kontrakt, który został przez poprzedni Zarząd przyjęty. Dlatego musimy  

z nimi łagodnie rozmawiać, aby przeprowadzić to na zasadzie polubownej.  

 19.10 – gościłem pełnomocnika Wojewody ds. Narodowego Programu Mieszkaniowego 

"Mieszkanie Plus” Pana Janusza Mojsiewicza. Zgłosiliśmy trzy działki do tego programu, 

są to budynki wielorodzinne. Wysłaliśmy dokumenty do Warszawy i czekamy na dalsze 

kroki ze strony Ministerstwa Infrastruktury. 

 19.10- miało miejsce Kierownictwo Oświaty, rozmawialiśmy o Centrum Usług 

Wspólnych i omawialiśmy sprawy bieżące. 

 20.10 – odbyliśmy szkolenie z panem Skarbnikiem w Urzędzie Skarbowym w Drezdenku 

w zakresie centralizacji rozliczeń w podatku VAT jednostek samorządu terytorialnego. 

 26.10 – odwiedziła nas firma, której zlecimy przygotowanie projektu dotyczącego 

remontu, rozbudowy budynku i terenu Muzeum Wondelberczyków. Szacujemy koszty na 

2-3 mil zł. Jutro spotkam się z Panią Marszałek Elżbietą Polak i będę poruszał tematy dla 

nas ważne, jednym z nich jest Muzeum Woldenberczyków. Chciałbym również zapoznać 

Panią Marszałek ze stanem dzisiejszym, jeżeli chodzi o Rewitalizację. Porozmawiać na 

temat starej szkoły i adaptacji tego budynku na Urząd Miejski i budowy Centrum Pomocy 

Społecznej przy ul. Tuwima.  

 

Ad.6.Wnioski i zapytania. 

 

Karol Golec radny – uważam, że zmiana wywozu śmieci z 4 razy na 3 nie jest dobrym 

pomysłem, ponieważ ludzie już mają ustalone dni wywozu śmieci, a zmiana wprowadzi 

niepotrzebny zamęt i bałagan. Nie jestem pewien czy te koszty będą na tyle niższe, że jest to 

tego warte. Kolejna sprawa dotyczy otrzymanych zaproszeń od Pana Burmistrza na  

11 listopada Święto Niepodległości w zaproszeniu dublują się godziny mszy świętej i turniej 

piłki nożnej. Ja bym prosił, żeby ta godzina była przełożona, żeby to się nie dublowało 

 z mszą świętą. 

Marcin Pawłowski Kierownik Referatu Kultury Sportu i Rekreacji – w turnieju bierze 

udział 8 drużyn, więc żeby przeprowadzić ten turniej w godzinach dziennych to trzeba zacząć 

od godziny jedenastej. 

Karol Golec radny – część z Radnych chciałaby uczestniczyć na mszy i na turnieju, więc 

dalej wnioskuję o zmianę tej godziny. 

Marcin Pawłowski Kierownik Referatu Kultury Sportu i Rekreacji – program jest 

propozycją, ktoś wybierze mszę świętą i uroczystości, a ktoś wybierze turniej sportowy to nie 

jest święto kościelne.  
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Paweł Łysiak radny – prosiłbym o poprawienie ul. Partyzanckiej, bo tam są dziury 

 i na ul. Jeńców Obozu IIC też jest dziura na środku skrzyżowania. Nie wiem, co  

z ul. Leśną? Druga sprawa do PUK „Komunalni” czy można by przepłukać wodociąg, żeby 

nie było tyle osadu na filtrach? 

Ad.7. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za poprzedni rok szkolny. 

Marek Kowalczyk przewodniczący RM – na Komisji Społeczno-Oświatowej ten temat 

został obszernie omówiony.  

Edmund Szanderski Dyrektor ZEAO - proszę Państwa materiał o stanie realizacji zadań 

oświatowych za poprzedni rok szkolny jest obszerny, został szczegółowo opisany. Stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad.8. Stan dróg gminnych i powiatowych – remonty w roku 2016 oraz plan na rok 2017. 

Marek Kowalczyk przewodniczący RM – temat był omówiony na Komisji Finansowo-

Gospodarczej oraz Komisja Rewizyjna przeprowadziła kontrolę wydatków na naprawę dróg 

gminnych w 2016 roku. 

Ad.9. Analiza oświadczeń majątkowych. 

Marek Kowalczyk Przewodniczący RM – Analizy oświadczeń majątkowych nie dotarły z 

Urzędu Skarbowego do biura Rady Miejskiej, otrzymaliśmy informację, że zostaną przesłana 

do końca października b.r.  

Następnie Pan Marek Kowalczyk Przewodniczący RM – ogłosił przerwę w obradach sesji 

od godz. 12
25

 do godz. 12
40

. 

Ad.10. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) nadania statutu Zespołowi Ekonomiczno-Administracyjnemu Oświaty  

w Dobiegniewie. 

Edmund Szanderski Dyrektor ZEAO - podjęcie niniejszej uchwały w sprawie wynika ze 

zmian przepisów prawa wprowadzonych ustawą z dnia 25 czerwca 2015 r.  

o zmianie ustawy o samorządzie gminnym oraz niektórych innych ustaw, która zmienia 

podstawę prawną funkcjonowania Zespołu Ekonomiczno-Administracyjnego Oświaty  

w Dobiegniewie. Przedmiotowa zmiana determinuje konieczność zmiany statutu,  

w którym dostosowuje się jego zakres oraz terminologię do nowych uregulowań.  



5 
 

Rada uchwałę podjęła jednogłośnie: za głosowało 12 radnych, przeciw 0 radnych, wstrzymało 

się 0 radnych. 

Uchwała została przyjęta i zarejestrowana pod pozycją Nr XXIV/132/16 oraz stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

 

b) zapewnienia przez Zespół Ekonomiczno-Administracyjny Oświaty wspólnej obsługi 

placówek oświatowych funkcjonujących na terenie gminy Dobiegniew. 

Edmund Szanderski Dyrektor ZEAO – tak jak w poprzedniej uchwale podjęcie niniejszej 

uchwały w sprawie wynika ze zmian przepisów prawa wprowadzonych ustawą z dnia 25 

czerwca 2015 r. o zmianie ustawy o samorządzie gminnym oraz niektórych innych ustaw, 

która zmienia podstawę prawną funkcjonowania Zespołu Ekonomiczno-Administracyjnego 

Oświaty w Dobiegniewie oraz zobowiązuje do określenia podmiotów obsługujących, 

obsługiwanych oraz zakresu obowiązków powierzonych jednostkom obsługującym w ramach 

wspólnej obsługi.  

Rada uchwałę podjęła jednogłośnie: za głosowało 12 radnych, przeciw 0 radnych, wstrzymało 

się 0 radnych. 

Uchwała została przyjęta i zarejestrowana pod pozycją Nr XXIV/133/16 oraz stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

Leszek Waloch Burmistrz – to, że zmieniamy statut i regulamin ZEAO świadczy  

o tym, że nie możemy postąpić inaczej, bo ustawodawca nie dał nam innego wyboru.  Zmiany 

w tych dwóch uchwałach, pozwolą nam nie zmieniać struktury jednostki.  

c) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

Marek Kowalczyk Przewodniczący RM – generalnie kwoty podatku się nie zmieniają, 

rolny i leśny idzie lekko w dół. 

Rada uchwałę podjęła jednogłośnie: za głosowało 12 radnych, przeciw 0 radnych, wstrzymało 

się 0 radnych. 

Uchwała została przyjęta i zarejestrowana pod pozycją Nr XXIV/134/16 oraz stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

 

d) określenia wzorów formularzy obowiązujących w zakresie podatku od nieruchomości, 

podatku rolnego oraz podatku leśnego. 

Rada uchwałę podjęła jednogłośnie: za głosowało 12 radnych, przeciw 0 radnych, wstrzymało 

się 0 radnych. 



6 
 

Uchwała została przyjęta i zarejestrowana pod pozycją Nr XXIV/135/16 oraz stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

e) zmian uchwały budżetowej na 2016 rok. 

Leszek Waloch Burmistrz – zmiany dotyczą zwiększenia środków 2.500 zł  

na utrzymanie zieleni wniosek Kierownika J. Hatały. 

Rada uchwałę podjęła jednogłośnie: za głosowało 12 radnych, przeciw 0 radnych, wstrzymało 

się 0 radnych. 

Uchwała została przyjęta i zarejestrowana pod pozycją Nr XXIV/136/16 oraz stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Następnie Pan Marek Kowalczyk Przewodniczący RM – ogłosił przerwę w obradach sesji od 

godz. 14
25

 do godz. 14
35

. 

Ad.11.  Odpowiedzi na wnioski i zapytania. 

Leszek Waloch Burmistrz – w sprawie zmiany częstotliwości wywozu śmieci  

to w imieniu zarządu mogę powiedzieć, że po roku naszej działalności jak przyjęliśmy zarząd 

w takiej kondycji, że 800-900 tys. było zaległości płatniczych to przez ten rok nie urosło nic 

więcej. Prowadzimy kontrole itd. Dzisiaj średni wywóz nieczystości nie jest już ilością 1950 

ton do 1000 ton miesięcznie mówię o całym Związku tylko około 800-850 ton miesięcznie. 

Nie pogłębiliśmy tego stanu i cały ten rok poświęcamy na to, aby rozmawiać z Regionalnym 

Zakładem Utylizacji Odpadów Chróścik o obniżeniu cen. Dziś dla Tonsmeiera 

zaproponowaliśmy, żeby przejść na system 3 wywozów nie 4 w tygodniu, dlatego, że 

Państwo sami zauważacie tak jak i ja, że jest to wystarczająca ilość wywożenia nieczystości. 

W przyszłym tygodniu mamy posiedzenie Zarządu w sprawie podmiotów gospodarczych. 

Wpływy finansowe z podmiotów gospodarczych są, 1 do 3 jeśli chodzi o obsługę 

mieszkańców. Jest mnóstwo podmiotów, które nas oszukują i będziemy je kontrolować. 

Wpływy finansowe z podmiotów to 90 tys. zł, a od mieszkańców jest ponad 300 tys. zł  

i mówię tu o całym Związku, a nieczystości jest porównywalna ilość. Również rozmawiamy  

z ZUO Chróścik o zabieraniu nieczystości z naszego punktu przeładunkowego do Chróścika. 

W jedną stroną zaoszczędzamy 60 km, co tam i z powrotem daje nam 120 km razy 5 dni,  

to się robi 600 km x 4 zł to daje nam 9600 zł miesięcznie, a rocznie ok 120 tys. zł. Tutaj nie 

damy się przekonać do zupełnie innych działań. Jeśli podejmiemy jakieś decyzje to po 

posiedzeniu Zarządu poinformujemy o tym. Jest jeszcze taka kwestia, że chcemy  

w przyszłym roku zaproponować odprowadzenie rocznej składki członkowskie wnoszonej 

przez członków CZG SGO5 w kwocie nie 1 zł, ale 10 zł od jednej osoby zameldowanej  
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w gminie wchodzącej w skład związku, dlatego, że jeśli podejmiemy decyzje o rozwiązanie 

umowy  

z Tonsmeierem, żeby nie przyszło nam, czyli wszystkim gminom wchodzącym w skład 

związku do zapłaty z dnia na dzień 800-900 tys. zł. Myślę, że państwo przyjmiecie tą 

propozycję, dlatego, że z Funduszu Ochrony Środowiska mamy wpływ ok. 70 tys. i w całości 

przejdą one na CZG SGO5 to jest kwota z wszystkich gmin razem ok 300-350 tys. zł.    

Jeżeli chodzi obchody dnia 11 listopada to Pan Kierownik Marcin Pawłowski usłyszał ode 

mnie, żeby na przyszłość postępować inaczej, tak jak sugerujecie. 

W sprawie naprawy ul. Partyzanckiej to Pan Kierownik Jarzy Hatała mówił mi, że droga jest  

w niezłym stanie. Z tego, co ja wiem to dziury były tam już łatane, bo osobiście tam 

jeździłem. Co do ul. Jeńców Obozu to zainteresuję się sprawą. Jeżeli chodzi o ul. Partyzancką 

kazałem przygotować ofertę położenia bez chodników, nawierzchni asfaltowej albo 

szutrowej. Nie znam jeszcze tej oferty, więc dajcie mi Państwo jeszcze trochę czasu.  

W sprawie płukania wodociągów to odpowie Pani Prezes PUK „Komunalni”.  

Poza pytaniami chciałbym poinformować państwa, że w Radęcinie jest na wykończeniu 

przebudowa drogi w wiosce. Droga na Głusko i Moczele została wykonana, jako inwestycja 

wspólna ze Starostwem w Strzelcach Kraj. Chciałbym podziękować publicznie za wspólną 

inwestycję. Jutro wspólnie z Lasami Państwowymi przekazanie placu budowy - przebudowa 

drogi na odcinku około 3 km do miejscowości Chrapów. W Mierzęcinie jest zrobione 

oznakowanie i są poprawiane pobocza i do połowy listopada firma Eurovia ma położyć na 

odcinku 2,200 km nową nawierzchnię asfaltową. To jest temat na spotkanie z Panią 

Marszałek, żeby w przyszłym roku dokończyć tą drogę.  

Paweł Łysiak radny – chodzi mi o zakręt w Mierzęcinie czy można coś z nim zrobić, 

przebudować, poszerzyć, żeby był w miarę bezpieczny do przejazdu?  

Leszek Waloch Burmistrz – możemy wnioskować, ale znam odpowiedź. Nie ma dzisiaj 

Kierownika J. Hatały, ale już kiedyś wnioskowaliśmy. Zmarł teraz  

p. Mąkosza ewentualnie można by było określić granice naszej działki i jeśli ten budynek 

byłby wyburzony to zostawić do dyspozycji Zarządu Dróg Wojewódzkich   

 i ewentualnie zaproponować poszerzenie tego zakrętu, ale on nadal będzie 90 stopni.     

Agnieszka Walendzik Prezes PUK „Komunalni”- jeśli chodzi o miasto Dobiegniew to nie 

mamy możliwości technicznych płukać częściej sieci. Przez ostatnie trzy tygodnie płuczemy 

niemalże codziennie jakieś odcinki. Mamy duży problem, jeżeli chodzi  

o Osiedle Młodych, robimy badana, wydajemy dość duże środki finansowe, ponieważ na 

ujęciu – to, co wychodzi z niego to woda o bardzo dobrych parametrach. Jest problem  

w mieście, zużycie wody nie jest wielkie, my straty już na ujęciu mamy duże. Jak 
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 w tamtym roku była kontrola Najwyższej Izby Kontroli to w raporcie też jest mowa  

o tym, że strata jest zbyt duża, jeśli chodzi o zużycie, także płukanie nie rozwiązuje tego 

problemu. My płuczemy to, co wpływa do sieci i ma parametry bardzo dobre. 

Karol Golec radny – co można zrobić, żeby tej rdzy nie było w wodzie? 

Agnieszka Walendzik Prezes PUK „Komunalni”- był projektant, który też jest 

technologiem i wynik jest taki, że mangan i żelazo mamy bardzo dobre. 

 Leszek Waloch Burmistrz – rewitalizując teraz miasto, przebudowując te wszystkie 10 

uliczek jest teraz znakomita okazja, aby powymieniać sieć wodociągową, bo ten problem 

będzie narastał, a nie będzie malał. Najprawdopodobniej największą przyczyną jest to, że 

zagniwa woda w głównych sieciach Dobiegniewa. Przy rewitalizacji trzeba pamiętać  

o wymianie sieci wodociągowej przynajmniej w głównych ciągach. Występujemy  

o przebudowę do Generalnej Dyrekcji Dróg i Autostrad o przebudowę głównej drogi 22 więc 

na etapie projektowania trzeba będzie zgłosić wymianę sieci wodociągowej. 

 

Ad.12. Komunikaty.  

Marek Kowalczyk Przewodniczący RM – jutro na godz. 17
00 

zapraszamy na wybory 

uzupełniające na Sołtysa Sołectwa Radęcin. Zapraszamy również wszystkich na obchody 

Dnia Niepodległości. 

 

Ad.13. Z uwagi na wyczerpanie się porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął XXIV 

sesję Rady Miejskiej w Dobiegniewie, dziękując za udział w obradach radnym i zaproszonym 

gościom. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Protokolant 

Joanna Rybacka                                                              Przewodniczący Rady Miejskiej 

                                                                                                      w Dobiegniewie 

                                                                                                 /-/ Marek Kowalczyk 


